
PROTOKÓŁ   NR XXXII.2014 
z Sesji Rady Miejskiej w Tłuszczu , 

która  odbyła się  w sali konferencyjnej  Urzędu  Miejskiego w 
Tłuszczu w dniu 02 września 2014 roku.  

 
 

Początek  godz. 15.00 

Zakończenie  godz. 17.00 
 

 

            W Sesji Rady Miejskiej  w Tłuszczu  na stan  15 radnych  uczestniczyło 
15 radnych, co stanowi  100  %  składu radnych. 
Listy obecności radnych, sołtysów, przewodniczących rad osiedlowych i gości  
zaproszonych  stanowią załączniki Nr 1, 2, 3 i 4 do niniejszego protokółu. 
 
Ad1.Otwarcia XXXII Sesji  Rady  Miejskiej  w Tłuszczu dokonał 
Przewodniczący  Rady Krzysztof Gajcy, stwierdzając  quorum, w związku  z 
czym obrady i podejmowane  uchwały będą  prawomocne. 
 
Przewodniczący Rady zgłosił wniosek: 
 
          O uzupełnienie  w pkt. 4s zapisu w projekcie uchwały w sprawie  
          rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Centrum Kultury, Sportu i  
          Rekreacji w Tłuszczu  w §1 pkt.1 przez dopisanie po słowie- skargi,  
          zapisu:  „z  dnia 7 sierpnia 2014 r.”  
 
Rada Miejska w Tłuszczu powyższy wniosek przyjęła.  
 
Przewodniczący Rady  odczytał  porządek obrad. 
 
Ad2. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym od 25  
czerwca 2014 roku do 02 września 2014 roku przedstawił  Burmistrz Tłuszcza 
Paweł Marcin Bednarczyk, według załącznika nr 5 do niniejszego protokółu. 
 
Ad3. Protokół z XXXI  Sesji Rady Miejskiej w Tłuszczu przyjęto  
jednogłośnie. 
 
Ad4 . Podjęcie uchwał : 
 

a) w sprawie zatwierdzenia do realizacji zadania publicznego pn. 
„Wyznaczenie szlaku turystycznego oraz budowa miejsca 
wypoczynku dzieci i młodzieży w m.  Jasienica gm. Tłuszcz” 
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współfinansowanego ze środków Unii Europejskiej.   
 

Pani Halina Kusak, Skarbnik Gminy na prośbę Burmistrza  zgłosiła wniosek o: 
                
                Zmianę nazwy  zadania  w projekcie uchwały w pkt 4a na:  
                „ budowa miejsca wypoczynku dzieci i młodzieży przy szlaku  
                turystycznym w m. Jasienica” i zmianę nazwy zadania w projekcie  
                uchwały w pkt.4b na: „budowa miejsca wypoczynku dzieci i młodzieży  
                przy szlaku turystycznym w m. Szczepanek”.  
 
Rada Miejska w Tłuszczu powyższy wniosek przyjęła. 

 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały po zmianie.  
 
             w sprawie zatwierdzenia do realizacji zadania publicznego pn.      
             „Budowa miejsca wypoczynku dzieci i młodzieży przy szlaku  
             turystycznym w m. Jasienica” 
 
 
Rada Miejska w Tłuszczu jednogłośnie podjęła Uchwałę  Nr XXXII.401.2014 
Rady Miejskiej w Tłuszczu w sprawie zatwierdzenia do realizacji zadania 
publicznego pn. „Budowa miejsca wypoczynku dzieci i młodzieży przy szlaku 
turystycznym w m. Jasienica”, załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 
 

b) w sprawie zatwierdzenia do realizacji zadania publicznego pn. 
„Budowa miejsca wypoczynku dzieci i młodzieży przy szlaku 
turystycznym w m. „Szczepanek”. 

 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
 
Rada Miejska w Tłuszczu jednogłośnie  podjęła Uchwałę Nr XXXII.402.2014  
w sprawie zatwierdzenia do realizacji zadania publicznego pn. „ Budowa 
miejsca wypoczynku dzieci i młodzieży przy szlaku turystycznym w m. 
Szczepanek”, załącznik nr 7do niniejszego protokołu. 
  

c) w sprawie zmiany Uchwały Nr  XXXI.399.2014 Rady Miejskiej w 
Tłuszczu z dnia 24 czerwca 2014 roku  w sprawie przystąpienia 
Gminy Tłuszcz do realizacji projektu partnerskiego pn. 
„Wyrównanie szans edukacyjnych uczniów poprzez dodatkowe 
zajęcia rozwijające kompetencje kluczowe – Moja przyszłość” 

 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały.  
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Rada Miejska w Tłuszczu jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XXXII.403.2014 w 
sprawie zmiany Uchwały Nr XXXI.399.2014 Rady Miejskiej w Tłuszczu z dnia 
24 czerwca  2014 roku w sprawie przystąpienia Gminy Tłuszcz do realizacji 
projektu partnerskiego pn. „Wyrównanie szans edukacyjnych uczniów poprzez 
dodatkowe zajęcia rozwijające kompetencje kluczowe - Moja przyszłość”, 
załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 
 

d) w sprawie zatwierdzenia do realizacji projektu na 2014-2015 rok 
pt. „50 lat otwiera świat” w ramach programu „Działaj Lokalnie”  

 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały.  
 
Rada Miejska w Tłuszczu jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XXXII.404.2014  w 
sprawie zatwierdzenia do realizacji projektu na 2014-2015 rok pt. „50 lat 
otwiera świat w ramach programu „Działaj Lokalnie”, załącznik nr 9 do 
niniejszego protokołu. 
 

e) w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Tłuszcz na 2014 
rok 

 
Przewodniczący Rady zgłosił wniosek: 
               
            O przeniesienie z inwestycji pn. „budowa przedszkola przy zespole szkół  
            w Postoliskach kwoty 19 000 zł na nowe zadanie pn.„wykonanie    
            projektu wodociągu w ulicy Aksamitnej w Postoliskach”. 
              
Rada Miejska w Tłuszczu powyższy wniosek przyjęła. 
 
Radny Tadeusz Groszek zgłosił wniosek: 
 
              O przeniesienie z rezerwy ogólnej kwoty 1 000 zł do działu – promocja  
              gminy na zakup nagród dla Klubu „Kobra”.  
 
Rada Miejska w Tłuszczu powyższy wniosek przyjęła. 
 
Radny Mirosław Sobczak zgłosił wniosek: 
 
              O przeniesienie z działu 600 rozdział 60016 § 6050 poz. Nr 7 w  zał. Nr  
              3  kwoty 1 500 zł, do działu 900 rozdział 90095 § 4300 na- zakup ławek  
              na ogólnodostępny plac zabaw w Miąsem. 
 
Rada Miejska w Tłuszczy powyższy wniosek przyjęła. 
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Radny Włodzimierz Paweł Fydryszek zgłosił wniosek: 
 
          O przeniesienie z działu 900 rozdział 90001 § 6050 tj. budowa kanalizacji  
          w ulicy Wąskiej i Nowosadowej w Tłuszczu kwoty 6 000 zł do działu 600  
          rozdział 60016 § 6050 – budowa chodnika w ul. Prusa w Tłuszczu.  
 
Pani Skarbnik wyjaśniła, że taka kwota nie jest możliwa do przeniesienia, gdyż 
zaangażowane środki na tym zadaniu zostały większe i wolne środki w tej 
chwili wynoszą 5843 zł.  
 
Radny Fydryszek powiedział, że o taką kwotę wnioskuje.  
 
Rada Miejska w Tłuszczu w/w wniosek przyjęła. 
 
Radny Włodzimierz Malinowski zgłosił wniosek: 
 
          O przeniesienie z rezerwy ogólnej kwoty 3 000 zł na budowę chodnika w  
          ul. Prusa w Tłuszczu. 
 
Rada Miejska w Tłuszczu w/w wniosek przyjęła. 
 
Radna Aleksandra Świeżak zgłosiła wniosek: 
 
          O przeniesienie z rezerwy ogólnej kwoty 3 000 zł na nowe zadanie  
          inwestycyjne -  uzupełnienie oświetlenie w miejscowości Waganka i  
          Mokra Wieś. 
 
Rada Miejska w Tłuszczu w/w wniosek przyjęła. 
 
Radny Dariusz Kur zgłosił wniosek: 
 
          O przeniesienie z rezerwy ogólnej kwoty 1 000 zł na zakup książek do filii  
          biblioteki publicznej w Jarzębiej Łące i w Kozłach ( po 500 zł dla każdej). 
 
Rada Miejska w Tłuszczu powyższy wniosek przyjęła. 
 
Radny Robert Szydlik zgłosił wniosek: 
 
          O przeniesienie z rezerwy ogólnej kwoty 4 200 zł na zakup stołu do tenisa  
          na plac zabaw na osiedlu Klonowa-Norwida. 
 
Rada Miejska w Tłuszczu w/w wniosek przyjęła. 
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Radny Mirosław Szczotka zgłosił wniosek: 
 
          O przeniesienie z rezerwy ogólnej kwoty 4 800 zł na zakup zastawy  
          stołowej i wyposażenie kuchni dla OSP w Jasienicy. 
 
Rada Miejska w Tłuszczu powyższy wniosek przyjęła. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały wraz ze  
zmianami. 
 
Rada Miejska w Tłuszczu jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XXXII.405.2014  
w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Tłuszcz na 2014 rok, załącznik 
nr 10 do niniejszego protokołu. 
 

f) w sprawie zmiany Uchwały Nr  XXVII.329.2013 Rady Miejskiej w 
Tłuszczu z dnia 17 grudnia 2013 roku w sprawie Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Tłuszcz na lata 2014-2023  

 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
 
Pani Skarbnik poinformowała, że na skutek podjętej przed chwilą zmiany 
uchwały budżetowej na 2014 rok, zmianie ulegną kwoty wydatków bieżących i 
majątkowych . 
Następnie zgłosiła autopoprawkę :  
 
          w załączniku nr 2 do uchwały  w Programie „ Kobieta Aktywna”  
          realizowanym przez OPS w Tłuszczu w latach 2013-2014 w łącznych  
          nakładach jest  zapisana kwota 79 840,00 zł i  należy ją  zmienić     
          na kwotę 76 000,00 zł . 
 
Rada Miejska w Tłuszczu przyjęła autopoprawkę zgłoszoną przez Panią 
Skarbnik.  
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały wraz ze zmianą. 
 
Rada Miejska w Tłuszczu jednogłośnie  podjęła Uchwałę  Nr XXXII.406.2014 
w sprawie zmiany Uchwały Nr XXVII.329.2013 Rady Miejskiej w Tłuszczu z 
dnia 17 grudnia 2013 roku w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Tłuszcz na lata 2014-2023, załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 
 

g) w sprawie przekazania środków finansowych dla Policji  
 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
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Rada Miejska w Tłuszczu jednogłośnie  podjęła Uchwałę  Nr XXXII.407.2014 
w sprawie przekazania środków finansowych dla Policji, załącznik nr 12 do 
niniejszego protokołu.  
 

h) w sprawie zmiany Uchwały Nr XXVIII.337.2014 Rady Miejskiej w 
Tłuszczu z dnia 28 stycznia 2014 r. w sprawie zaciągnięcia 
pożyczki długoterminowej z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie 

 
Przewodniczący  Rady odczytał projekt uchwały. 
 
Rada Miejska w Tłuszczu jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XXXII.408.2014 w 
sprawie zmiany Uchwały Nr XXVIII.337.2014 Rady Miejskiej w Tłuszczu z 
dnia 28 stycznia 2014 r. w sprawie zaciągnięcia pożyczki długoterminowej z 
Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w 
Warszawie, załącznik nr 13 do niniejszego protokółu. 
 

i) w sprawie zmiany Uchwały XXVIII.342.2014 Rady Miejskiej w 
Tłuszczu z dnia 28 stycznia 2014 roku w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej Powiatowi Wołomińskiemu na realizację 
zadania publicznego 

 
Przewodniczący Rady odczytał  projekt uchwały. 
 
Rada Miejska w Tłuszczu jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XXXII.409.2014 
w sprawie zmiany Uchwały Nr XXVIII.342.2014 Rady Miejskiej w Tłuszczu z 
dnia 28 stycznia 2014 roku w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 
Wołomińskiemu na realizację zadania publicznego, załącznik nr 14 do 
niniejszego protokołu. 
 

j)  w sprawie przyjęcia zadania Gminy Wołomin w zakresie 
dowożenia osób niepełnosprawnych z terenu Gminy Wołomin  

 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
 
Rada Miejska w Tłuszczu jednogłośnie  podjęła Uchwałę Nr XXXII.410.2014 w 
sprawie przyjęcia zadania Gminy Wołomin w zakresie dowożenia osób 
niepełnosprawnych z terenu Gminy Wołomin, załącznik nr 15 do niniejszego 
protokołu. 
 

k) w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny na 
lata 2014-2016 
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Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
 
Rada Miejska w Tłuszczu jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XXXII.411.2014 w 
sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2014-2016, 
załącznik nr 16 do niniejszego protokołu. 
 

l) w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej 
Gminie Klembów na wykonanie dokumentacji projektowej dla 
budowy drogi Tłuszcz-Krusze w granicach administracyjnych 
Gminy Tłuszcz 

 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 

 
Rada Miejska w Tłuszczu jednogłośnie podjęła Uchwałę XXXII.412.2014 w 
sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej Gminie 
Klembów na wykonanie dokumentacji projektowej dla budowy drogi Tłuszcz-
Krusze w granicach administracyjnych Gminy Tłuszcz, załącznik nr 17 do  
niniejszego protokołu. 
 
          ł)  w sprawie nabycia działki gruntu położonej w obrębie 0008  
              Jasienica Gmina Tłuszcz z przeznaczeniem pod drogę gminną 
 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
 
Rada Miejska w Tłuszczu jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XXXII.413.2014 w 
sprawie nabycia działki gruntu położonej w obrębie 0008 Jasienica Gmina 
Tłuszcz z przeznaczeniem pod drogę gminną, załącznik nr 18 do niniejszego 
protokołu. 
 

m) w sprawie nabycia działek gruntu położonych w obrębie 0013  
     Miąse Gmina Tłuszcz z przeznaczeniem pod poszerzenie drogi    
     gminnej 

 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
 
Rada Miejska w Tłuszczu jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XXXII.414.2014 w 
sprawie nabycia działek gruntu położonych w obrębie 0013 Miąse Gmina 
Tłuszcz z przeznaczeniem pod poszerzenie drogi gminnej, załącznik nr 19 do 
niniejszego protokołu. 
 

n) w sprawie nabycia działek gruntu położonych w obrębie 0019  
     Stasinów Gmina Tłuszcz z przeznaczeniem pod drogę gminną 
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Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
 
Rada Miejska w Tłuszczu jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XXXII.415.2014 
Rady Miejskiej w Tłuszczu w  sprawie nabycia działek gruntu położonych w 
obrębie 0019 Stasinów Gmina Tłuszcz z przeznaczeniem pod drogę gminną, 
załącznik nr 20 do niniejszego protokołu. 
 

o) w sprawie zmiany Uchwały XVIII.189.2012 Rady Miejskiej w  
     Tłuszczu z dnia 29 października 2012 roku w sprawie podziału  
     gminy na stałe okręgi wyborcze oraz ustalenia ich granic,  
     numerów i liczby radnych wybieranych w danym okr ęgu  
 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
 
Rada Miejska w Tłuszczu jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XXXII.416.2014 w 
sprawie zmiany Uchwały nr XVIII.189.2014 Rady Miejskiej w Tłuszczu z dnia 
29 października 2012 roku w sprawie podziału gminy na stałe okręgi wyborcze 
oraz ustalenia ich grani, numerów i liczby radnych wybieranych w danym 
okręgu, załącznik nr 21 do niniejszego protokołu. 
 

p) w sprawie zmiany Uchwały Nr XX.218.2012 Rady Miejskiej w  
     Tłuszczu z dnia 28 grudnia 2012 roku w sprawie podziału gminy  
      na stałe obwody głosowania, ustalenia ich numerów granic oraz  

                siedzib obwodowych komisji wyborczych 
 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
 
Rada Miejska w Tłuszczu jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XXXII.417.2014 w 
sprawie zmiany Uchwały Nr XX.218.2012 Rady Miejskiej w Tłuszczu z dnia 28 
grudnia 2012 roku w sprawie podziału gminy na stałe obwody głosowania, 
ustalenia ich numerów granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych, 
załącznik nr 22 do niniejszego protokołu. 
 

r)  w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność dyrektora  
     gimnazjum w Tłuszczu 
 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
 
Rada Miejska w Tłuszczu jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XXXII.418.2014 w 
sprawie rozpatrzenia skargi na działalność dyrektora gimnazjum w Tłuszczu, 
załącznik nr 23 do niniejszego protokołu.  
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s) w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora  Centrum  
Kultury, Sportu i Rekreacji  w Tłuszczu 
 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały.  
 
Rada Miejska w Tłuszczu jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XXXII.419.2014 w 
sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora Centrum Kultury, Sportu i 
Rekreacji w Tłuszczu, załącznik nr 24 do niniejszego protokołu. 
  
Ad5. Interpelacje radnych, odpowiedzi na interpelacje. 
 
Radny Tadeusz Groszek  w swoim imieniu i imieniu mieszkańców osiedla 
Słoneczna, podziękował radnym powiatowym Tomaszowi Czarnogórskiemu, 
Sławomirowi Klockowi i Mariuszowi Demńskiemu za pomoc przy realizacji 
projektu  oświetlenia - sygnalizacji pulsującej na ulicy Racławickiej. 
 
Wiceprzewodniczący Rady  Adam Wojtyra chciał zadać pytanie radcy 
prawnemu  Pani Sylwi Barcz-Popiel, ale Pani radca prawny odpowiedziała, że 
interpelacje są do Burmistrza.   
 
Radny kontynuując swoją wypowiedź powiedział: :tak czy inaczej na to pytanie 
chyba Pani odpowie, z której strony jest opieszałość . Trzy lata temu został 
złożony do sądu wniosek o drogę  Chrzęsne –Kury i do dnia dzisiejszego nic się 
z tym nie dzieje. Nie wiem czy Burmistrz powinien interweniować, czy radca 
prawny, na pewno ktoś, kto jest  ze sprawą obyty i nie mówię tego z pretensją 
do Pani mecenas, ale uważam, że to trwa stanowczo za długo.  
Następnie zgłosił interpelację  o pilne wyrównanie drogi w Zapolu, gdyż zostało 
to źle wykonane.  
Radny podziękował radnym powiatowym, staroście i burmistrzowi za 
wybudowanie  chodnika w miejscowości Kury-Ołdaki oraz  wybudowanie 
światła sygnalizującego przejście dla pieszych przy szkole w Stryjkach i zwrócił 
się do Burmistrza o zorganizowanie wspólnie z Komendantem Policji w 
Tłuszczu prelekcji dla dzieci i młodzieży odnośnie ruchu drogowego.  
 
Burmistrz odpowiedział, że takie prelekcje były już kilkakrotnie 
przeprowadzane w szkołach przez naszą gminę i nie widzi problemu żeby 
jeszcze raz przeprowadzić taką inicjatywę.   
 
Radny Krzysztof Gajcy przyłączył się do podziękowań dla radnym 
powiatowych, za położenie nakładki asfaltowej na skrzyżowaniu w 
Postoliskach.  
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Radny Mirosław Sobczak podziękował radnym Rady Miejskiej w Tłuszczu 
tj.radnemu Włodzimierzowi Malinowskiemu, Waldemarowi Sitek, Mirosławowi 
Szczotka, Dariuszowi Kur, Robertowi Szydlik oraz radnemu powiatowemu 
Tomaszowi Czarnogórskiemu za przekazanie na ręce Komendanta Komisariatu 
Policji w Tłuszczu Pana Janusza  Ołdaka, 80 kamizelek oraz 100 naramiennych 
opasek odblaskowych, apelując jednocześnie  do Pana Komendanta o 
przeprowadzenie akcji prewencyjno-edukacyjnych w pierwszych dniach 
obowiązywania przepisu nakładającego na pieszych poruszających się po 
drogach publicznych w terenach niezabudowanych obowiązku noszenia 
kamizelek lub innych elementów odblaskowych. Radni zwrócili się do 
Komendanta, aby w przypadku zatrzymania pieszego poruszającego się bez 
elementów odblaskowych, funkcjonariusze odstępowali od wymierzenia 
mandatu, a stosowali pouczenie i wręczali danej osobie kamizelkę lub opaskę. 
Radny poinformował, że kamizelki i opaski  zostały zakupione ze składek w/w 
radnych, a nie ze środków budżetowych i zaapelował do Burmistrza, aby 
wpłynął na poprawę świadomości dzieci i młodzieży również w  środkach 
masowego przekazu o obowiązku noszenia tych odblasków dla własnego dobra.  
 
Radny Dariusz Kur na prośbę Komendanta Komisariatu Policji w Tłuszczu 
przekazał informację o tym, że pojawiają się znów kolejne wymuszenia 
pieniędzy od osób starszych na tzw. wnuczka i w związku z tą prowadzoną na 
szeroką skalę akcją, Pan Komendant nie mógł uczestniczyć w obradach 
dzisiejszej sesji rady. 
Radny zapytał Burmistrza, jak przebiegają pracę nad Kartą TAK-rodzina w 
porozumieniu z powiatem, jaka jest propozycja formy pomocy dla rodzin 
wielodzietnych. 
Radny Kur poinformował, że na znaku informacyjnym o pomniku na Konarach 
są ponaklejane  ogłoszenia min. o sprzedaży działek i w związku z jutrzejszymi 
obchodami, należałoby to uporządkować.     
 
Radny Henryk Wójcik zwrócił się z zapytaniem do radnego powiatowego 
Mariusza Dembińskiego, co dalej z tak ładnie zagospodarowanym Pałacem w 
Chrzesnem, w którym miało być Powiatowe Centrum Kultury, a od dwóch lat 
nic się tam nie dzieje.  
 
Pan Mariusz Dembiński odpowiedział, że to są  interpelacje do Burmistrza.  
 
Radny Wójcik poprosił o odpowiedź Burmistrza. 
 
Burmistrz odpowiedział, że  poruszy ten temat w rozmowie ze Starostą, który w 
dniu jutrzejszym będzie na terenie gminy Tłuszcz.  
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Radny Mirosław Sobczak mając na uwadze poprawę jakości życia południowo- 
wschodniej części gminy  zaapelował do radnych i sołtysów o poddanie pod 
głosowanie na zebraniach w sprawie funduszu sołeckiego wniosku, o 
przeznaczenie 30%  funduszu na poprawę dostępu do komunikacji zbiorowej 
wsi oddalonych od linii kolejowej. Zadanie to może być wsparte środkami z 
funduszu sołeckiego i mieści się w zadaniach własnych gminy. Radny zwrócił 
się do Burmistrza o wsparcie tej inicjatywy. 
 
Burmistrz odpowiedział, że pomysł dobry, będzie o tym rozmawiał  na 
zebraniach sołeckich i ma nadzieję, że pomysł ten zostanie poparty przez 
mieszkańców. 
 
Radny Mirosław Szczotka zapytał, kiedy będzie plac zabaw na osiedlu Górki, i 
czy w tym roku. 
 
Burmistrz  odpowiedział, że wczoraj osobiście zawoził drugie uzupełnienie do 
wniosku, który został złożony do PROW i ma nadzieję, że niedługo zostanie 
podpisana umowa i dopiero potem może być ogłoszony przetarg. 
 
Radny Mirosław Sobczak zgłosił interpelację odnośnie podjęcia wszelkich 
możliwych starań  (w porozumieniu z kołami łowieckimi)  mających na celu 
zmniejszenie populacji dzików, które wyrządzają olbrzymie szkody.  
 
Zastępca Burmistrza odpowiedział, że w tym tygodniu przeprowadził rozmowę 
z łowczym Andrzejem Prokopowiczem i mają plan odstrzelenia w tym roku 50 
dzików i cały czas go realizują.  
 
Radny Mirosław Sobczak zgłosił kolejną interpelację o zobowiązanie Komendy 
Policji w Tłuszczu o szczególną uwagę nad placami zabaw i miejscami 
publicznymi. Nie może być tak, że matki z dziećmi są intruzami na placach 
zabaw. Nie może być tak, że przejeżdżający radiowóz nie zauważa 
spożywających  alkohol w miejscach publicznych.  
 
Ad 6. Zapytania i wolne wnioski, odpowiedzi na zapytania i wolne wnioski .  
 
Grażyna Krupa, Przewodnicząca Rady Osiedla Klonowa-Norwida powiedziała, 
że została podjęta uchwała w sprawie dofinansowania placu zabaw w Jasienicy i 
w Szczepanku i zapytała, czy był składany wniosek o dofinansowanie placu 
zabaw na osiedlu Klonowa-Norwida. 
 
Zastępca Burmistrza odpowiedział, że była rozważana możliwość złożenia 
wniosku na plac zabaw na osiedlu Klonowa-Norwida i na osiedlu Słoneczna, ale 
okazało się, że można uzyskać dofinansowanie tylko na wiejskie place zabaw.       
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Pani Krupa w nawiązaniu do wypowiedzi Zastępcy Burmistrza  powiedziała, że 
ten nabór był jakby analogiczny do poprzednich naborów, a w poprzednim 
naborze udało się pozyskać dofinansowanie na place zabaw w mieście np. na 
Borkach i na osiedlu Kolejowa.   
 
Burmistrz odpowiedział, że zasady się zmieniają, bądź osoby prowadzące dany 
projekt i min. przez to, że inne osoby oceniają wnioski musieliśmy zmieniać 
nazwy zadań w tych dwóch projektach zaakceptowanych przez LGD, a później 
przez Marszałka. Te wnioski znowu zostaną przekazane do LGD do ponownej 
akceptacji ze względu na zmianę umowy. Także te oceny przez tych  
pracowników są różne w zależności od tego, jak to interpretują.  
 
Pani Krupa ponownie zapytała, czy można dokonywać już podłączeń do sieci 
wodociągowej na osiedlu Klonowa-Norwida. 
 
Burmistrz odpowiedział, że takich podłączeń można już dokonywać. Należy 
zgłosić się do ZGKiM w Tłuszczu z wnioskiem o wydanie warunków 
technicznych i jest to koszt ok. 50 zł i trzeba mieć przy sobie tytuł własności. 
Otrzymuje się takie warunki od ręki i Wykonawca to podłączy. Po podłączeniu 
takie przyłącze jest odbierane przez pracowników ZGKiM, plombowany jest 
licznik i zawierana jest umowa na dostarczanie wody.  
 
Stanisław Szamański, Sołtys wsi Dzięcioły poprosił o wyjaśnienie sprawy 
zmiany nazwy ulicy „Szarych Szeregów”. 
 
Burmistrz odpowiedział, że była podwójna numeracja na tej samej ulicy, gdyż 
część tej ulicy przebiegała na terenie miasta do ulicy Granicznej, a dalej 
rozpoczynał się tren wiejski i tak naprawdę powinna być oddzielna numeracja 
dla „Szarych Szeregów”  na terenie miasta i od początku na terenie wiejskim i 
stąd zmiana. 
Tutaj następuje takie powiązanie  ulic: „Szarych Szeregów”, „Armii Krajowej” i 
proponowana przez mieszkankę ulica „Bażancia w mojej ocenie nie była zbyt 
trafna, zakończył Burmistrz.   
 
Sołtys Więch zapytał, co zrobimy ze starym funduszem sołeckim, skoro jest już 
nowy. Od końca  marca zaczęło się u mnie projektować drogę i jestem na 
niczym,  Pan Gołoś nawet palcem nie ruszył, powiedział Sołtys i dodał, że przed 
poprzednią sesją rozmawiał z Burmistrzem, że grunty pod tę drogę miały być 
pozyskane przez zasiedzenie, bo ta droga od wieków istnieje.  Nic do tej pory 
nie zostało zrobione. 
 
Burmistrz odpowiedział, że w ubiegłym tygodniu Sołtys uczestniczył w 
spotkaniu  z właścicielem nieruchomości, który protestuje przy wydaniu decyzji 
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celu publicznego i Sołtys powinien zdawać sobie sprawę, że prawo własności 
jest u nas chronione i właściciel nieruchomości wcale nie musi wyrażać zgody 
na taki przebieg drogi, jaki Państwo by oczekiwali i w tym jest problem. Nie ma 
zaniedbania ze strony Urzędu, tylko jeden z właścicieli nieruchomości nie 
wyraża na to po prostu zgody. Po drugie, zasiedzenie mogłoby dotyczyć tylko 
tej części nieruchomości, która była przez Gminę użytkowana. Między tymi 
budynkami jest ok. 4 metrów, natomiast żeby wykonać projekt drogi i uzyskać 
pozwolenie na budowę trzeba mieć w terenie zabudowanym  szerokość pasa 
drogowego 10 metrów. Po raz kolejny będziemy się spotykać z właścicielem tej 
nieruchomości, który nie jest mieszkańcem tej miejscowości i będziemy się 
strać nakłonić go do przyjęcia innego rozwiązania.  
Jeśli chodzi o fundusz Sołecki, mieszkańcy powinni mieć świadomość tego, że 
podejmowana przez Radę Miejską Uchwała  o tym, że przystępujemy do takiego 
programu i każde Sołectwo może przeznaczyć określoną kwotę na wybrane 
przez siebie cele, że ta kwota jest wygospodarowana z budżetu gminy. Dopiero 
po realizacji część z tych pieniędzy tj. 30% jest zwracana  przez Wojewodę do 
budżetu gminy, więc nie można mówić że pieniądze sołeckie przepadają, one 
najwyżej  nie będą wydatkowane z budżetu gminy.  
 
Radny Henryk Wójcik zwrócił się do radnego powiatowego  Mariusza 
Dembińskiego z zapytaniem, kiedy zostanie wykonane przejście dla pieszych na 
drodze  powiatowej przy sklepie w Chrzęsnem. 
 
Pan Mariusz Dembiński powiedział, że udzieli radnemu odpowiedzi w czasie 
przerwy.  
 
Tadeusz Skonieczny, Sołtys z Postolisk w imieniu mieszkańców byłej 
Kazimierzówki ( obecnie Postolisk)  zapytał, czy jest taka możliwość, żeby 
kiedyś był chodnik od szosy  Jadowskiej wzdłuż drogi  przez wieś i mieszkańcy 
proszą o wycięcie zarośli po lewej stronie drogi.  
 
Przewodniczący Rady odpowiedział, że w sprawie  zarośli rozmawiał z 
dyrektorem ZGKiM i będą one wycięte jeszcze w tym tygodniu, a jeśli chodzi o 
drogę, to w pierwszej kolejności należy zrobić wykupy gruntów.  
Będą spotkania z mieszkańcami i ten temat zostanie poruszony.  
 
Radna Aleksandra Świeżak  zwróciła się z zapytaniem do dyrektora ZGKiM w 
Tłuszczu, czy w Mokrej Wsi na ulicy Jesionowej będą wycięte zarośla. 
 
Pan Mariusz Dembiński odpowiedział, że były dwa koszenia i przy trzecim we 
wrześniu  zostaną wycięte krzaki.  
 
Leszek Banaszek, Sołtys z Franciszkowi zadał kilka pytań: 
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- czy jest prawdą, że zamknięta będzie linia kolejowa na odcinku Wołomin 
Tłuszcz. 
 
Burmistrz odpowiedział, że nie ma wiedzy w tym temacie, ale się dowie. Pewne 
jest natomiast to, że zamknięta będzie linia kolejowa Tłuszcz- Łochów i będzie 
funkcjonowała zastępcza komunikacja autobusowa. Jest to związane z 
przyspieszeniem robót, głownie chodzi o przebudowę mostu w Urlach, który 
jest na terenie obszaru Natura 2000 w otulinie Nadbużańskiego Parku 
Krajobrazowego.  
 
- czy byłaby szansa na przebudowę starych linii energetycznej niskiego napięcia 
w miejscowościach wiejskich z powodu częstych awarii przy nieodpowiednich 
warunkach pogodowych.  
 
Burmistrz odpowiedział, że potrzebne są konkretne informacje, o które linie 
chodzi, aby przekazać te uwagi PGE w Wyszkowie. Takie modernizacje są 
wykonywane np. w miejscowości Rudniki w chwili obecnej są projektowane na 
nowo linie z tego względu, że stara linia przebiegała na drewnianych słupach i 
przez pole. Taki proces przebudowy trwa ponad 2 lata i dlatego Burmistrz prosi 
o informacje.  
 
- w ubiegłym roku miejscowość Franciszków składała wniosek o wybudowanie 
oświetlenia ulicznego przy drodze przy Kościele, czy nie można wykonać tego 
zadania ze środków z dotacji celowej, jest potrzeba wybudowania trzech 
słupów.  
 
Burmistrz odpowiedział, że w tej sprawie będzie rozmawiał z radnymi w 
szczególności z radnym  Sobczakiem  i być może będą wygospodarowane takie 
środki. Budżet wymaga ustaleń ze wszystkimi radnymi. 
Radny Sobczak poinformował, że według szacunku wydziału inwestycji, koszt 
wykonania takiego oświetlenia wynosi 20 000 zł.  
Sołtys odpowiedział, że właśnie taka kwota jest zapisana w budżecie na ten cel, 
tylko po sprzedaży nieruchomości może być to realizowane, ale jak się słyszy że 
radni przenoszą po 4 czy 5 tys. zł  na oświetlenie, to nerwy ponoszą.  
 
- zwracając się do przewodniczącego Komisji Budżetu i Inwestycji Pana 
Mirosław  Sobczaka Sołtys powiedział, że na jednej z komisji radny mówił o 
ławkach na placu zabaw w Miąsem i we Franciszkowi, natomiast dzisiaj już o 
Franciszkowie nie wspomniał. Jak to będzie realizowane, zapytał Sołtys.  
 
Radny Sobczak  odpowiedział, że inne ławki będą zakupiona do Franciszkowi, a 
inne do Miąsego.   
 



 15 

- zwracając się do radnego Sobczaka Sołtys powiedział, że dzisiaj poruszył 
temat komunikacji autobusowej, ale powinien sobie przypomnieć, że kilka lat 
temu były podjęte działania odnośnie takiej komunikacji, była nawet 
uruchomiona, ale nie było żadnego odzewu ani ze strony poprzedniego 
Burmistrza, ani ze strony radnego. Dzisiaj raptem chcecie od Sołectw, żeby 
dawać na komunikację autobusową. 
 
Radny Sobczak wyjaśnił, że jest możliwość zmiany przeznaczenia funduszu 
Sołeckiego i ten wniosek jest w celu ułatwienia życia mieszkańcom. 
   
Radny Robert Szydlik odnosząc się do wypowiedzi Sołtysa Banaszka w sprawie  
kwot przenoszonych przez radnych wyjaśnił, że te kwoty 5 000 zł przeważnie 
radni przenoszą  na jakieś drobne zadanie we własnych okręgach lub na 
dofinansowanie nagród lub innych akcji  prowadzonych przez szkoły  lub inne 
jednostki organizacyjne, Stowarzyszenia  itd.. Panie Sołtysie wspominał Pan, że 
jak mienie gminne zostanie sprzedane, to u Pana będzie zrobione to oświetlenie, 
a jak nie, to nie. W tej sytuacji jest kilkanaście albo więcej wsi i prawie każde 
osiedle w mieście, choćby na tym osiedlu na którym mieszkam, dokończenie  
budowy chodnika w ul. Mazowieckiej i  realizacja placu zabaw jest uzależnione 
od sprzedaży mienia. Budowa tego chodnika trwa już 4 lata, plac zabaw robimy 
na raty i proszę o wyrozumiałość, bo w tej sytuacji jest wielu radnych, sołtysów 
czy przewodniczących rad osiedlowych.   
 
Pan Tomasz Jusiński , Sekretarz Gminy przypomniał radnym o obowiązku 
złożenia oświadczeń majątkowych do 21 września 2014 roku  według stanu na 
dzień złożenia oświadczenia. Druki do pobrania w biurze rady.  
 
Burmistrz zaprosił wszystkich na: 
- uroczyste obchody rocznicowe wybuchu II wojny światowej, które rozpoczną 
się  jutro o godz. 15 00 w Społecznym Muzeum Ziemi Tłuszczańskiej i o 
godzinie 17.00 przy pomniku na Konarach; 
- na „narodowe czytanie” w piątek 5 września br.  godzina 17.00 w bibliotece 
publicznej będzie czytane „Ogniem i mieczem”; 
- zawody sikawek strażackich w niedzielę 14 września br. o godzinie 10.00.  
 
Ad 7. Zamknięcia obrad XXXII  Sesji Rady Miejskiej w Tłuszczu dokonał 
Krzysztof Gajcy, Przewodniczący Rady Miejskiej w Tłuszczu . 
 
Na tym protokół zakończono.  
 
Załączniki do protokołu są do wglądu w pokoju 38 ( biuro obsługi rady ). 
Nagranie wideo z obrad sesji stanowi załącznik do protokołu. 
Protokółowała:  
Bożena Brzozowska   
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